

# Protokoll styrelsemöte Svenska Arkeologiska Samfundet

2017-05-30

Plats: Östermalms föreningsråd

Närvarande: Joakim Wehlin (ordförande), Ingrid Berg, Anton Bonnier, Alison Klevnäs, Per Nilsson, Åsa Berggren

Frånvarande: Fredrik Ekengren, Åsa Larsson, Lars Ersgård, Sven Kalmring, Anna Tornberg, Kerstin Odebäck

§ 1 Ordförande Joakim Wehlin öppnade mötet

§ 2 Dagordningen godkändes, med tillägget att punkt 6 Ekonomi och punkt 13 nya ledamöter ströks, pga. att de ansvariga inte var närvarade och att inget aktuellt anmälts under punkterna.

§ 3 Till mötessekreterare valdes Åsa Berggren, och till justerare valdes Anton Bonnier.

§ 4 Föregående mötens protokoll gicks igenom.

Det konstaterades att vi nu har skickat in en godkänd ansökan med Stockholms universitet som huvudman för att söka medel till Current Swedish Archaeology från Veteskapsrådet. Ett alternativ om detta inte ger utdelning nämndes: Stiftelsen Olle Engkvist byggmästare.

§ 5 De nya styrelsemedlemmarna som valdes in vid årsmötet 2 maj presenterades: Alison Klevnäs (vice ordförande), Ingrid Berg (sociala medier) samt Sven Kalmring (hemsidan).

§ 6 punkten utgår

§ 7 Hemsidan. Joakim ser till att Sven vid överlämningen från Eva S får tillgång till all information samt kontaktuppgifter till Anders Gutehall. I övrigt pågår arbetet att uppdatera Current Swedish Archaeology's hemsida så den blir i samma stil som samfundets.

§ 8 Sociala medier. Ingrid har börjat göra inlägg på Facebook och samkör kontot med Elisabeth N under en tid. Ingrid kommer att fortsätta den tidigare strävan efter en god ton bland kommentarerna på sidan och att det ska vara en geografisk spridning över Sverige bland de arkeologiska nyheterna. Ingrid efterlyste tips från övriga styrelsemedlemmar om arkeologiska nyheter och annat som kan presenteras på Facebook.

§ 9 Gjallarhornet. Det senaste numret kom nyligen och inkluderar Nils Ringstedts kompletterande historik över samfundet 2002 - 2016. Detta nummer skickades ut av Anna Tornberg i egenskap av redaktör efter ett beslut på det konstituerande mötet efter årsmötet att detta bäst sköts av aktuella redaktörer istället för som tidigare av stipendiesekreteraren. Fler bidrag till kommande nummer av Gjallarhornet behövs. Ett förslag som nämndes är ett återkommande inslag efter varje årsmöte där de nyinvalda styrelseledamöterna presenteras.

Andra förslag som nämnts tidigare är presentationer av pågående forskningsprojekt, kommande disputationer etc. Utlysning av medel från Rosa och Valter Tengborgs Stipendiefond kommer att göras i årets sista nummer av Gjallarhornet.

§ 10 Etiska riktlinjer. Efter årsmötet är det bara Kerstin O som är kvar i arbetsgruppen om etiska riktlinjer. Joakim föreslog att Alison och Per går in i arbetsgruppen. Beslutades att Alison kontaktar Kerstin. En diskussion vidtog angående hur vi bör gå vidare med arbetet att främja diskussion om de etiska frågorna. Frågorna bör lyftas, kanske till en vidare diskussion i internationellt perspektiv.

§ 11 Resor. Lars Larsson av avgått som samfundets resekoordinator. Vi har ännu ingen efterträdare, men Lars har föreslagit Kristina Jennbert, Anders Wihlborg eller Birgitta Hårdh. Vi börjar med att höra om någon av dessa är intresserad av att ta över rollen. Åsa B hör av sig till dem. Först tillfrågas dock Lars om vad koordinatorrollen innebär i mer detalj. Ett annat namn som nämndes är Anders Carlsson, som kan tillfrågas som alternativ.

§ 12 Samfundet 70 år. Medlemmarna har bjudits in till firande med tårta och bubbel i samband med årsmötet i maj. Frågan restes om vi bör göra något mer för att uppmärksamma detta. Ett förslag som nämndes är att bjuda nuvarande och tidigare styrelseledamöter (alt tidigare ordföranden) på middag då samfundets servis kan komma till användning. Joakim hör med Åsa L om det finns medel till en sådan middag. Ytterligare ett förslag är att skriva en kortare artikel i Current Swedish Archaeology med utgångspunkt i samfundets historik och de sammanställningar Nils R gjort. Speciellt kan samfundets syfte att överbrygga (den akademiska arkeologins) uppdelning i olika delområden vara intressant att belysa över tid, in i vår tid med delvis andra uppdelningar. Ingrid kontaktar redaktörerna Anders Högberg och Fredrik Fahlander för att höra om detta är möjligt att genomföra till höstens nummer. Ingrid börjar skriva på ett förslag till en sådan text.

§ 13 punkten utgår

§ 14 Övriga frågor. Ingrid reste frågan om Nordic TAG helt har avsomnat som stor och generell konferens för nordisk arkeologi, och om det därmed skulle finnas en lucka för samfundet att fylla med en egen konferens, eller ett återuppväckande av arkeologimötet. En diskussion följde bland annat om möjligheten att ordna en egen konferens, men främst om möjligheten att ingå i ett redan etablerat sammanhang. Dock är det svårt att finna lämpliga forum som konferenser, möten etc. där detta skulle vara möjligt. Speciellt om målsättningen är att inkludera både akademi och uppdragsarkeologi. Två förslag utkristalliserades: 1 – Tema det goda exemplet – med syfte att visa hur uppdragsarkeologiska resultat kommer till användning i den akademiska forskningen i Sverige. Detta kan fördelas på flera arrangemang i flera steg över längre tid med slutmål att ordna en egen konferens med detta tema. 2 – Tema arkeologiska samfund. Samfundets 70års jubileum föranleder en tillbakablick men också utblick mot Europa med frågan om det finns liknande samfund i

andra länder. Speciellt med samfundets uttalat överbryggande syfte. Och speciellt med de politiska förändringar som sker i Europa i dag. Vilken roll spelar sådana arkeologiska samfund idag och vilken roll kan de få i framtiden? Detta tema kan lämpa sig för ett rundabordssamtal vid EAA 2018. Alison skriver ett förslag till abstract.

§ 15 Nästa möte. Förläggs till Skåne. Troligen i mitten av september. Organisationsgrupp föreslås bestå av Åsa B, Lars E, Anna och Fredrik. Mötet föreslås få samma upplägg som mötet i Falun förra året, med en programpunkt (visning/museibesök el likn.) på eftermiddagen och middag på kvällen dag 1, övernattnig och styrelsemöte på morgonen/förmiddagen dag 2. Ett förslag bör vara klart i juni.



Mötessekreterare Åsa Berggren



Justeringsperson Anton Bonnier



Ordförande Joakim Wehlin